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Punkter til drøftelser: 

1. Godkendelse af 

dagsorden 

Bilag: 

• Dagsorden – 22-11-14 

 

Referat af punkt 

Studieleder ønsker punkt vedr. ny kandidatstudieordning udsat til næ-

ste møde.  

 

Beslutning 

Dagsorden blev godkendt. 

 

2. Orienteringspunkt: 

a) studieleder 

Fordeling på studielinjer på BA: 

Status for tilmelding på studielinjer på BA er følgende: 

- inno-linjen er ikke oprettet pga. for få tilmeldte 

o inno-linjen udbydes heller ikke til næste år. 

- 36 studerende på de 2 øvrige linjer (2 store hold og på en-

kelte fag/aktiviteter deles linjerne i mindre hold) 

 

Fordeling på specialisering på KA: 

Status på specialiseringer på KA er følgende: 

• krop, bevægelse og kultur blev ikke oprettet pga. for få til-

meldte. Der er lavet et særligt forløb for de 5 studerende un-

der specialiseringen i bevægelsesfremme i samfundet. 

Referat 

Emne  Møde i Studienævn for idræt og sundhed 

Dato og tidspunkt  14. november 2022 kl. 13.00 – 16.00 

Sted  Mødelokale 6, IOB. 

Inviterede Annemari Svendsen (AS) 

René Engelhardt Hansen (REH) 

Lotte Nygaard Andersen (LYA) 

Studerende Niclas Vellier Nyegaard (NVN) 

Studerende Ida Sand Pedersen (ISP) 

Studerende Thomas Lars Rosenlund (TLR) 

Vicestudieleder Thomas Bredahl (TB) 

Faglig vejleder Nicoline Griffin (NG) 

Faglig vejleder Lukas Pejinovic (LP) 

Afbud fra  Ida Sand Pedersen, Thomas Lars Rosenlund, Thomas Bredahl og 

Nicoline Griffin. Lukas Pejinovic deltog til og med punkt 4b. 

Mødeleder  Annemari Svendsen 
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• 36 – bevægelsesfremme i samfundet 

• 21 – træningsfysiologi, sundhed og præstation 

• 13 – Exercise as medicin 

• 27 - konkurrence- og eliteidræt 

 

AS orienterede om at det er under overvejelse om Krop, kultur og be-

vægelse skal tilbydes til næste år.  

 

b) studiekoordinator Høring af første version af SUND’s forskningsstrategi 

Fakultetet sendte den 27. september 2022 første version af SUND’s 

forskningsstrategi i høring med frist den 27. oktober.  

 

Bilag 

- høring forskningsstrategi 

- høring forskningsstrategi – yderligere orientering 

 

Studieleder og vicestudieleder har fået materialet til gennemsyn uden 

at det gav anledning til kommentarer. Materialet er videresendt efter-

følgende sendt til næstformand for studienævn – har ikke nogen kom-

mentarer til høringsforslaget.    

 

Referat af punkt 

SN orienterede kort om punktet.  

 

c) eksamensklager Status på eksamensklager siden sidst: 

• 3 

o FF7: Videnskabsteori, etik og akademiske håndværk 

▪ 2 afvist 

▪ 1 medhold i form af ombedømmelse af op-

gave 

• 2 

o Speciale - karaktergivning 

▪ afvist begge to. Det fremgår dog af de 2 ud-

talelser (på 2 forskellige specialer) at der var 

uenighed om karaktergivningen. Censor var 

i begge tilfælde lavest i vurderingen.  

 

Referat af punkt 

SN orienterede kort om afgørelserne.  

 

d) studerende Valg til studienævn - 2023 

Næstformanden orienterede om at Ida Sand Pedersen og Thomas 

Lars Rosenlund sammen med en studerende yderligere stiller op til 

studienævnet i 2023. Om der evt. kommer flere lister vides ikke pt.  
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3. Kvalitetssikring og 

-udvikling af uddan-

nelse og undervis-

ning (§ 18, stk. 4, 

nr. 1) 

 

a) Evalueringer og 

handleplaner 

Sagsfremstilling 

Der er indkommet evalueringer og handleplaner til behandling fra ne-

denstående moduler. 

 

− Kardio-pulmonære sygdomme (2,96) 

 

 

Bilag 

- Kardio-pulmonære sygdomme – F22 

- Kardio-pulmonære sygdomme – kommentar fra Magni 

 

Indstilling 

Studienævnet behandler de indkomne handleplaner og diskuterer om 

disse kan godkendes.  

 

Referat af punkt 

Studienævnet diskuterede den fremsendte handleplan. I den forbin-

delse blev det præciseret af studielederen at undervisningsmaterialet 

(klargøring af itslearning / plan for indhold og forløb) skal være tilgæn-

gelig senest 14 dage før undervisningen.   

 

Beslutning 

Handleplanen blev godkendt.  

 

b) Opfølgning på eva-

luering af hele ud-

dannelser - BA – 

2020 

Sagsfremstilling 

Hvad er status på nedenstående? 

 

Der er et enkelt punkt fra handleplanen fra 2020, som skulle tages op 

til behandling i januar 2022 efter planlagt afholdelse af fokusgruppe in-

terview i efteråret 2021.  

På grund af travlhed med andre opgaver – bl.a. corona – er fokus-

gruppeinterviewet endnu ikke gennemført. TB oplyser at dette vil ske 

snarest muligt. Studienævnet besluttede at der følges op på punktet 

på studienævnsmødet den 6. april 2022. 

 

Bilag:  

− Handleplan – evaluering af hele uddannelser – BA 2020 – op-

følgning 

 

Referat af punkt: 

TB er ikke nået videre med dette. Det skal gøres, men først når de 

studerende starter efter sommer. 

 

Beslutning: 

Tages op på møde i efteråret (omkring oktober). 

 

https://eval.sdu.dk/questionnaire/66571/report
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Referat af punkt 

Vicestudieleder har informeret om at det – på trods af mange forsøg – 

ikke er lykkedes at finde studerende fra 3. årgang til at deltage i en 

evaluering af de to første studieår.  

 

Beslutning 

Studienævnet besluttede at lukke punktet. Hvis der ved en kommende 

undersøgelse viser sig stadig at være problemer tages punktet op 

igen.  

 

c) Opfølgning på 

handleplan fra afta-

gerpanelsmøde den 

26. oktober 2021 

Sagsfremstilling 

Status på nedenstående punkt er at der på trods af flere rykkere ikke 

er sket noget i denne sag.  

Til gengæld er der igangsat et nyt initiativ – se bilag: 

- Reklame for BA i folkesundhed og idræt og sundhed.  

 

Handleplanen blev drøftet på studienævnsmødet i januar 2022 og i 

den forbindelse blev det besluttet at punktet om: 

 

Udarbejdelse af portrætter af tidligere idrætsstuderendes og deres 

vej til uddannelse og job 

 

skulle tages op på studienævnsmødet i februar måned.  

 

Bilag 

Aftagerpanelsmøde – Inputskema – 2021 

 

Referat af punkt: 

Tre formål: 

Brande os for nye studerende 

Brande studerende for aftagerne 

Fastholde studerende 

I 2019 blev der produceret tre film som ligger på youtube. De er rigtig 

gode, men det kan være svært at spejle sig i som studerende. Studie-

nævnet stillede forslag om at portrættere nogle yngre alumner, for at 

give et billede af hvad de unge dimittender bruger deres uddannelse 

til. 

Der kom blandt andet forslag om: 

at opsøge nogle der kan lave takeover på SDUs instagram. 

Undersøge om IOB har en instagram der kan bruges. 

at oprette et projekt til et PEP-forløb, hvor en studerende får i  

opgave at udvikle på dette. 

 

Beslutning: 
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Studienævnet synes det er en god idé og der ses videre på mulighe-

derne. I første omgang tager Emilie og AS fat i Bo for at lave aftaler 

om portrætter her i foråret.  

 

Referat af punkt 

Tilbagemeldingen fra Bo Kousgaard er at Emilie ikke kunne finde no-

gen studerende der var interesseret og at der samtidig skulle findes 

en fastansat ansvarlig for denne type opgave.  

AS mener at der mangler en samlet kommunikations- og markedsfø-

ringsstrategi for uddannelsen.  

På den baggrund var der diskussion om hvordan man får udarbejdet 

en sådan.  

 

Beslutning 

Den oprindelige ide tages ikke op igen. Der var enighed om at denne 

type opgave er for professionelle kommunikationsfolk.  

Sagen blev diskuteret på uddannelsens statusmøde i september må-

ned.  

 

4. Eksamensplanlæg-

ning (§ 18, stk. 4, 

nr. 3). 

 

a) Eksamensstatistik 

Sagsfremstilling 

Det fremgår af Uddannelsesberetningen at en af de indikatorer, som 

ligger under studielederens ansvarsområde: 

- at udviklingen i de studerendes deltagelse i og præstatio-

ner ved eksaminer skal monitoreres mhp. evt. igangsæt-

telse af nødvendige tiltag til forbedring.  

Dette er der pt. ikke praksis for på uddannelsen.  

 

Indstilling 

Studienævnet diskuterer fastlæggelse af procedure for opfølgning.  

 

Referat af punkt 

Studienævnet diskuterede: 

• hvilke data der kunne være relevante 

• hvor ofte det ville være relevant at kigge på disse data.  

Der var et ønske om at kigge på: 

- særligt højt gennemsnit 

- særligt lavt gennemsnit 

- nedadgående/opadgående tendens ift. de 2 sidste år 

 

Beslutning 

Det blev besluttet at SN udarbejder et oplæg til næste møde sammen 

med en oversigt over hvilke data der forholdsvis nemt kan tilvejebrin-

ges. Det blev ligeledes besluttet at gennemgang af eksamensstatistik 

skal ske på august eller september mødet.  
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5. Studieordninger, 

kompetencebeskri-

velser og fagbeskri-

velser (§ 18, stk. 4, 

nr. 2) 

 

a) Ændring af ad-

gangskrav til KA-

uddannelsen – ud-

sat punkt 

Sagsfremstilling 

Der er kommet et ønske fra Evald Iversen og Lars Elbæk om mulig-

hed for at studerende med en professionsbacheloruddannelse i sports 

management kan blive adgangsberettiget til kandidatuddannelsen i 

idræt og sundhed. 

 

Bilag 

- Notat – optagelse af sports management studerende på … 

 

Referat 

Studienævnet diskuterede det indsendte forslag. SN og AS havde på 

forhånd undersøgt uddannelsen – bl.a. ift. adgangskrav og indhold. 

Uddannelsen er en overbygningsuddannelse til markedsføringsøko-

nom-, serviceøkonom- og finansøkonomuddannelsen. Der er intet na-

turvidenskabeligt indhold i nogen af uddannelser.  

 

Beslutning 

Studienævnet besluttede at sige nej til forespørgslen pga. manglende 

naturvidenskabeligt indhold i uddannelserne.  

 

b) Opdatering af mu-

lighed for at følge 

fag fra KA mens ba-

cheloruddannelse 

færdiggøres – ud-

sat punkt  

Sagsfremstilling 

Det har ifm. 2022-optaget vist sig, at de nuværende krav til fag som 

skal bestås, før en studerende kan få dispensation til at følge fag fra 

kandidatuddannelsen mens bacheloruddannelsen færdiggøres, ikke 

tager højde for studerende, som er indskrevet på en 2-fags bachelor-

uddannelse.  

Der ønskes derfor en skærpelse af adgangskravet. 

 

Det kan også godt være at det generelle krav skal skærpes – set ift. 

de øvrige uddannelser på SUND er Idræts krav måske for lempelige.  

 

Bilag 

- Mulighed for at følge fag fra KA mens bacheloruddannelse 

færdiggøres 

 

Referat af punkt 

Studienævnet diskuterede de fremlagte forslag.  

 

Beslutning 

Studienævnet besluttede at stramme kravet og enedes om nedenstå-

ende krav: 

- du skal have bestået 150 ECTS på bacheloruddannelsen. Ba-

chelorprojektet skal være inkluderet i de 150 ECTS.  

 

SN videresender det opdaterede krav til Optagelsen, som vil lægge 

det på hjemmesiden hurtigst muligt, så det kan gælde fra E23.  
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c) Oprettelse af ny 

studieretning på 

BA-uddannelse 

Sagsfremstilling 

Der har igennem nogen tid været arbejdet på forslag til en ny studie-

retning på bacheloruddannelsen – Talentudvikling og præstationsopti-

mering – en universitetsbaseret træneruddannelse.  

 

Bilag 

- Bachelor i talentudvikling og præstationsoptimering 

 

Indstilling 

Studienævnet diskuterer det fremsendte forslag 

 

Referat af punkt 

AS gennemgik oplægget, hvorefter studienævnet diskuterede dette.  

 

Bemærkningerne samlede sig om: 

- lidt snævert oplæg – for meget fokus på elite kontra bredde 

- TS – linjen skal bære bredden/sundhed og Talent bære elite-

linjen 

- godt med fokus på jobmuligheder. Der bør være en fortælling 

til alle de 3 linjer, så der er et klart fokus med alle de 3 linjer. 

- forslag om samarbejde med BL-linjen, da der mangler noget 

praktisk på linjen – kunne evt. være BL9 

- forslag om mere organisationsforståelse 

- der skal være en tydelig forskel til TS-linjen 

- godt hvis BA-uddannelsen i sig selv kan have et særskilt ar-

bejdsmarked 

- ændring af titel så ’trænerbaseret universitetsuddannelse’ 

fjernes, da linjen kan bruges til andet og derfor vil være misvi-

sende 

- for meget overlap til TS-linjen  

 

Ifm. drøftelse af oplægget blev der spurgt til om valg af studielinje kan 

opfylde uddannelsesbekendtgørelsens krav om valgfag på 10 ECTS.  

 

 

Beslutning 

Oplægget blev godkendt til at arbejde videre med mhp. et endeligt for-

slag til ’studieordning’ til behandling på december mødet.  

SN undersøger hos fakultetets jurist, hvorledes uddannelsesbekendt-

gørelse skal tolkes.  
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d) Sommerskole-fag 

fra Humaniora 

Sagsfremstilling 

Humaniora har oprettet et sommerskole-fag: 

• Narrative Medicine: Health, Humanities, and the Arts 

• August 7-18, 2023 

Faget udbydes til alle SUND-uddannelser, så studienævnet bedes 

drøfte om faget er relevant for studerende på KA i idræt og sundhed. 

 

Bilag 

- Kursusbeskrivelse_Summer School 

 

Referat af punkt 

SN orienterede kort om faget. 

 

Beslutning 

Studienævnet godkendte faget, som et valgfag på KA-uddannelsen.  

 

6. Ansøgninger fra 

studerende (§ 18, 

stk. 4, nr. 4) 

 

a) Behandling af an-

søgninger 

Sagsfremstilling: 

Se Oversigt over ansøgninger, som ligger på studienævnets SharePo-

int side for information om de indkomne ansøgninger.  

 

Bilag 

De aktuelle ansøgninger er tilgængelige via SAGA.  

 

Indstilling 

De indkomne ansøgninger sagsbehandles af studienævnet.  

 

Referat af punkt 

Studienævnet behandlede de indkomne ansøgninger. 

 

Beslutning: 

Imødekommelser: 

- særlige prøvevilkår (1) 

- dispensation fra indgangskrav (2) 

- afmelding af fag (2) 

- yderligere prøveforsøg (4) 

- forhåndsmerit (1) 

 

Afslag: 

- ændring af prøveform (1) 

- særlige prøvevilkår (2) 

- udsættelse af afleveringsfrist (1) 

 

Afventer yderligere dokumentation (2) 
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b) Sager siden sidst Sagsfremstilling 

Se Oversigt over ansøgninger som er fremlagt på SharePoint for infor-

mation om formands / administrativt behandlede sager siden sidste 

møde. 

 

Bilag 

De behandlede sager er tilgængelige via SAGA.  

 

Indstilling 

Studienævnsmedlemmerne orienterer sig i de behandlede sager og 

tager dem til efterretning. 

 

Referat af punkt 

De behandlede sager blev taget til efterretning 

 

 

 

Annemari Svendsen   Susanne Nicolaisen 

Studienævnsformand   Studiekoordinator 

 


